

PRAYERS

Pursuant to Standing Order 43, on motion of Mr. Flis, seconded by Mr. McDermid, it was resolved,—That this House demand that the Polish Government remove martial law immediately, release the solidarity members who were interned since the imposition of martial law, and urge the Polish Government to resume negotiations with the church and solidarity representatives, to solve the economic and political problems plaguing Poland today.

A petition was presented by the honourable Member for Nanaimo—Alberni (Mr. Miller).

The House resumed debate on the motion of Mr. Axworthy, seconded by Mr. Pinard,—That Bill C-115, An Act to establish a national program for occupational training, be now read a second time and referred to the Standing Committee on Labour, Manpower and Immigration.

After further debate, the question being put on the motion, it was agreed to, on division.

Accordingly, the Bill was read the second time and referred to the Standing Committee on Labour, Manpower and Immigration.

The Order being read for the second reading and reference to the Standing Committee on Transport of Bill C-92, An Act to amend the National Harbours Board Act, the Government Harbours and Piers Act, the Harbour Commissions Act, the Canada Shipping Act and the Fishing and Recreational Harbours Act;

Mr. Pepin, seconded by Mr. Blais, moved,—That the Bill be now read a second time and referred to the Standing Committee on Transport.

And debate arising thereon;

(Proceedings on Adjournment Motion)

At 10.00 o'clock p.m., the question "That this House do now adjourn" was deemed to have been proposed pursuant to Standing Order 40(1);

After debate, the question was deemed to have been adopted.

Changes in Committee Membership

Notice having been filed with the Clerk of the House pursuant to Standing Order 65(4) (b), membership of Committees was amended as follows:

Mr. Wright for Mr. Halliday on the Standing Committee on Finance, Trade and Economic Affairs.

PRIÈRE

En conformité des dispositions de l'article 43 du Règlement, sur motion de M. Flis, appuyé par M. McDermid, il est résolu,—Que la Chambre exige que le gouvernement polonais lève la loi martiale sur-le-champ et libère les membres de Solidarité internés depuis l'imposition de la loi martiale et qu'elle exhorte le gouvernement polonais à reprendre les négociations avec les représentants de l'Église et de Solidarité afin de résoudre les problèmes économiques et politiques qui sévissent présentement en Pologne.

L'honorable député de Nanaimo—Alberni (M. Miller) présente une pétition.

La Chambre reprend le débat sur la motion de M. Axworthy, appuyé par M. Pinard,—Que le Bill C-115, Loi constituant un programme national de formation professionnelle, soit maintenant lu une deuxième fois et déféré au Comité permanent du travail, de la main-d'oeuvre et de l'immigration.

Après plus ample débat, cette motion, mise aux voix, est agréée, sur division.

En conséquence, ce bill est lu une deuxième fois et déféré au Comité permanent du travail, de la main-d'oeuvre et de l'immigration.

Il est donné lecture de l'ordre portant deuxième lecture et renvoi au Comité permanent des transports du Bill C-92, Loi modifiant la Loi sur le Conseil des ports nationaux, la Loi sur les ports et jetées de l'État, la Loi sur les Commissions de port, la Loi sur la marine marchande et la Loi sur les ports de pêche et plaisance.

M. Pepin, appuyé par M. Blais, propose,—Que ce bill soit maintenant lu une deuxième fois et déféré au Comité permanent des transports.

Il s'élève un débat;

(Délibérations sur la motion d'ajournement)

A vingt-deux heures, la motion «Que la Chambre s'ajourne maintenant» est réputée présentée en conformité des dispositions du paragraphe (1) de l'article 40 du Règlement.

Après débat, cette motion est réputée agréée.

Modifications de la composition des comités

Avis ayant été communiqué au Greffier de la Chambre des communes suivant les dispositions de l'alinéa b) du paragraphe (4) de l'article 65 du Règlement, la liste des membres des comités est modifiée, ainsi qu'il suit:

M. Wright en remplacement de M. Halliday sur la liste des membres du Comité permanent des finances, du commerce et des questions économiques.